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Om overbemesting op te sporen, werden in het voorbije najaar op één of meerdere
percelen van zo'n 5.000 landbouwbedrijven stalen genomen om het nitraatresidu te meten.
Twee maanden geleden drong het ABS aan om bij die metingen foutmarges in acht te
nemen. "Uit de tegenanalyses blijkt nu dat we gelijk hadden. Tientallen boeren getuigen
dat het huidig systeem slechts een gebrekkige weergave is van de reststikstof in de
bodem", zegt ABS-woordvoerder Guy Depraetere.
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Om overbemesting op te sporen, werden in het voorbije najaar op één of meerdere percelen van zo'n
5.000 landbouwbedrijven stalen genomen om het nitraatresidu te meten. Twee maanden geleden
drong het ABS aan om bij die metingen foutmarges in acht te nemen. "Uit de tegenanalyses blijkt nu
dat we gelijk hadden. Tientallen boeren getuigen dat het huidig systeem slechts een gebrekkige
weergave is van de reststikstof in de bodem", zegt ABS-woordvoerder Guy Depraetere.
Volgens het ABS scoorden veel boeren hoge tot zeer hoge nitraatwaarden eind oktober, maar uit
tegenanalyses zou blijken dat de waarden op diezelfde percelen een maand later drastisch lager
liggen. Dus zijn de boeren die in november bemonsterd werden bevoordeeld ten opzichte van hun
collega's waar in oktober gemeten werd. "We kennen gevallen waar de waarde met een factor vijf
daalde binnen de controleperiode", aldus Depraetere.
Om die verschillen op te vangen, pleit de vakorganisatie ervoor om de nitraatresidu's te evalueren op
basis van wekelijks opgemeten gemiddelde scores voor heel Vlaanderen. Die gemiddelden zouden
vervolgens geklasseerd moeten worden per teelt en grondsoort. Het ABS vraagt bovendien dat er
een correctie gebeurt in functie van de koolstof omdat humusrijke gronden sowieso meer nitraat
bevatten. Boeren die er in slagen om meer organische stof in hun bodem te krijgen, mogen niet
gestraft worden, klinkt het.
Het ABS betreurt dat er meteen boetes en andere sancties gekoppeld worden aan de 11.000 analyses
die de voorbije maanden werden uitgevoerd. "Omdat het meetsysteem nog aan kinderziekten lijdt,
pleiten we ervoor om alvast dit jaar de boetes kwijt te schelden", besluit Depraetere. De komende
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dagen zal hij de problematiek aankaarten op het kabinet van minister van Leefmilieu Kris Peeters.
(KS)
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